
Zápis ze zasedání Rady Justiční akademie ze dne 28. 4. 2008 
 
 
Účast:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Mgr. F. Korbel, Ph.D. 

JUDr. F. Ištvánek   
  JUDr. M. Tomková 
  JUDr. F. Vondruška 
  Mgr. J. Kozák 
  JUDr. Š. Láznová 
                       Doc. JUDr. J. Svatoň, CSc. 
 
 
Hosté:  JUDr. D. Kovářová  ČAK 
   

 
 
Program: -     Projednání návrhu ministra spravedlnosti JUDr. J. Pospíšila na jmenování  
                             kandidátky do funkce ředitelky Justiční akademie v Kroměříži  

 
  -     Různé 

 
 
 
     V úvodním slovu uvítal předseda Rady Justiční akademie, Prof. JUDr. J. Švestka, DrSc, 
členy Rady Justiční akademie, jakož i další hosty. Dále konstatoval, že Rada je podle listiny 
přítomných způsobilá jednat  a usnášet se -  přijímat rozhodnutí. 
 
 
I.  Projednání návrhu ministra spravedlnosti JUDr. J. Pospíšila na jmenování 

kandidátky do funkce ředitelky Justiční akademie v Kroměříži  
      

 
      I. náměstek ministra JUDr. Vladimír Král podal podrobnou informaci o průběhu  
výběrového řízení na funkci  ředitele Justiční akademie, které bylo vypsáno MSp ČR.      
 
       Představil  všem přítomným členům JUDr. Danielu Kovářovou, která jediná splňovala  
požadavky výběrového řízení na funkci ředitelky Justiční akademie v Kroměříži. JUDr. D. 
Kovářová doposud působila  ve funkci vedoucí Odboru výchovy a vzdělávání České 
advokátní komory;  zároveň vykonávala advokátní praxi.   
 
      JUDr. D. Kovářová prezentovala přítomným členům Rady Justiční akademie „Stručnou 
koncepci zaměření činnosti Justiční akademie Kroměříži“. Při jejím zpracování vycházela jak 
ze svých zkušeností a dosavadní spolupráce s Justiční akademií, tak i z pozice externího 
lektora Justiční akademie. Koncepce se zabývá otázkami praktičnosti celoživotního 
vzdělávání soudců a státních zástupců a dalším vzděláváním vyšších soudních úředníků. 
Dále se soustředila na typy a formy vzdělávání, dislokovaná pracoviště,  zatraktivnění 
výstupů celoživotního vzdělávání se zaměřením na praxi, komunikaci a etické vzdělávání.  

 
    V oblasti vnějších vztahů považuje JUDr. D. Kovářová za praktické a účelné  posílit 
spolupráci s dalšími složkami justice, profesními komorami, právnickými fakultami, 
eventuelně jinými subjekty z jiných právních oblastí.  



     Nezbytně je třeba zaměřovat Justiční akademii na oblast mezinárodní spolupráce a 
vzdělávání v oblasti evropského práva v návaznosti na členství České republiky v ERA 
(Akademie evropského práva), dále na posílení a navázání další možné spolupráce s orgány 
a institucemi Rady Evropy a EU, jakož i na posílení forem spolupráce s partnerskými 
justičními akademiemi.    
 
Po vystoupení JUDr. D. Kovářové následovala diskuse:  
 
     V ní všichni diskutující členové Rady ocenili, že dochází v krátké době k návrhu na 
jmenování ředitele, neboť pro funkční chod Justiční akademie je to zcela nezbytné. Osobu 
JUDr. D. Kovářové doporučil zejména člen Rady JUDr. J. Brož, který zná uchazečku 
z působení v České advokátní komoře. Členové Rady Justiční akademie doporučili jmenovat 
výše uvedenou kandidátku na funkci ředitelky Justiční akademie v Kroměříži. 
 
     Někteří členové Rady v širších souvislostech vyslovili názor, že by se uchazečka 
v případě jmenování měla zaměřit na  úpravu vzdělávacího plánu tak, aby se docílilo 
dostatečného využívání všech regionálních pracovišť.  Někteří členové Rady se znovu vrátili 
k otázce prověřit možnosti zajištění ubytovacích kapacit v Praze v souvislosti s konáním 
vícedenních seminářů. 

 
Usnesení:  
 
     V souladu se Statutem Justiční akademie Rada projednala návrh ministra spravedlnosti 
JUDr. Jiřího Pospíšila  jmenovat do funkce ředitelky Justiční akademie v Kroměříži JUDr. 
Danielu Kovářovou, s účinností od 1. května 2008, s kladným doporučením.  
 
 
II.  Různé 
 
 
     Předseda Rady Justiční akademie prof. JUDr. J. Švestka, DrSc. na žádost managementu 
Justiční akademie, navrhl termín dalšího zasedání Rady Justiční akademie na počátek 
měsíce června 2008 (prvý či druhý týden). Na programu bude příprava vzdělávacího plánu 
na rok  2009.  
 
     JUDr. M. Kasíková  upozornila na nutnost urgentního řešení problematiky zkráceného 
studia vyšších soudních úředníků.  Na základě závěrů z porady vedení MSp ČR k tomuto I. 
náměstek ministra JUDr. V.  Král uvedl, že předsedové KS byli požádáni, aby prověřili a 
sdělili potenciální počet  uchazečů z řad VSÚ o zkrácenou formu studia. Podle počtu 
přihlášených bude rozvrženo jejich umístění. Začátek studia se předpokládá v měsíci září 
2008.  
 
 
Příští zasedání Rady Justiční akademie se uskuteční  dne 6. června 2008 v Praze od 
10.00 hod. Stěžejním bodem programu  bude příprava  výchovně vzdělávacího plánu 
na rok  2009. Podzimní zasedání Rady Justiční akademie se plánuje do Kroměříže.  

 
 
 
Zápis zpracovala: Korábová R. 
 
 
Schválil:  prof. JUDr. J. Švestka, DrSc. 
 



 
 
 
 
 

 

 


